

Title (en)
Chair.

Title (de)
Sitzmöbel.

Title (fr)
Chaise.

Publication
EP 0561142 A1 19930922

Application
EP 93101791 A 19930205

Priority
AT 27692 A 19920218

Abstract (en)

The chair has a seat surface (1) and a backrest (3) and a furniture frame (7) which receives a seat part (1) and backrest (3). The seat surface (1) and the backrest (3) are connected movably to one another via a hinge (2). If appropriate, a foot rest part (4) is linked to the front edge of the seat part (2) via a hinge (5). A plurality of downwardly directed connecting rods (9, 10, 11) are provided on the furniture frame (7). At least one of the connecting rods (11) is connected to the backrest (3). A further connecting rod (9) is connected to the seat surface (1) in the front region thereof. The connecting rods (9, 10) are designed as cords, cables, straps, chains or tension springs, which may be variable in length. The parts (1, 3, 4) of the chair connected to one another via the hinges (2, 5) are freely movable relative to one another. <IMAGE>

Abstract (de)

Das Sitzmöbel weist eine Sitzfläche (1) und eine Lehne (3) auf und ein Sitzteil (1) und Lehne (3) aufnehmendes Möbelgestell (7). Die Sitzfläche (1) und die Lehne (3) sind miteinander über ein Scharnier (2) beweglich verbunden. Gegebenenfalls ist an der Vorderkante des Sitzteiles (2) ein Fußauflageteil (4) über ein Scharnier (5) angelenkt. Am Möbelgestell (7) sind mehrere nach unten gerichtete Lenker (9, 10, 11) vorgesehen. Mindestens einer der Lenker (11) ist mit der Lehne (3) verbunden. Ein weiterer Lenker (9) ist im vorderen Bereich der Sitzfläche (1) mit dieser verbunden. Die Lenker (9, 10) sind als eventuell längenveränderbare Schnüre, Seile, Bänder, Ketten oder Zugfedern ausgebildet. Die über die Scharniere (2, 5) miteinander verbundenen Teile (1, 3, 4) des Sitzmöbels sind frei gegeneinander beweglich. <IMAGE>

IPC 1-7
A47C 3/02

IPC 8 full level
A47C 1/035 (2006.01); **A47C 3/02** (2006.01); **A47C 3/025** (2006.01)

CPC (source: EP US)
A47C 3/025 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)
• [Y] FR 341242 A 19040802 - MAX COSSMANN [DE]
• [Y] US 5058951 A 19911022 - THIEL LAWRENCE A [US]

Cited by
FR2859890A1; EP0918480A4; WO2005030006A1

Designated contracting state (EPC)
AT CH DE ES FR GB IT LI SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0561142 A1 19930922; AT 397760 B 19940627; AT A27692 A 19931115; CA 2089525 A1 19930819; JP H05337020 A 19931221

DOCDB simple family (application)
EP 93101791 A 19930205; AT 27692 A 19920218; CA 2089525 A 19930215; JP 2818593 A 19930217